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1. Adventsonntag /Advent első vasárnapja 

 

Olvasmány: Zsolt 24: Dávid zsoltára. Az Úré a föld és ami betölti, a földkerekség és a rajta lakók. 2 

Mert ő vetette meg alapját a tengereken, ő rögzítette a folyókon. 3 Ki mehet föl az Úr hegyére, és ki 

állhat meg szent helyén? 4 Az ártatlan kezű, a tiszta szívű, aki nem sóvárog hiábavalóság után, és nem 

esküszik hamisan. 5 Áldást nyer az ilyen az Úrtól, igazságot a szabadító Istentől. 6 Ilyen az a 

nemzedék, amely hozzá folyamodik, akik Jákób Istenének orcáját keresik. (Szela.) 7 Emeljétek föl 

fejeteket, ti, kapuk, emelkedjetek föl, ti, ősi ajtók, hogy bemehessen a dicső király! 8 Ki az a dicső 

király? Az erős és hatalmas Úr, az Úr, aki hatalmas a harcban. 9 Emeljétek föl fejeteket, ti, kapuk, 

emeljétek föl, ti, ősi ajtók, hogy bemehessen a dicső király! 10 Ki az a dicső király? A Seregek Ura, ő a 

dicső király! (Szela.) 

 

Lesung: Psalm 24: Ein Psalm Davids. Dem Herrn gehört die Erde und was sie erfüllt, der Erdkreis und 

die ihn bewohnen. 2Denn er ist es, der sie auf Meeren gegründet, über Strömen fest errichtet hat. 3Wer 

darf hinaufziehen zum Berg des Herrn, wer an seine heilige Stätte treten? 4Wer reine Hände hat und 

ein lauteres Herz, wer nicht auf Nichtiges seinen Sinn richtet und nicht falsch schwört. 5Der wird 

Segen empfangen vom Herrn und Gerechtigkeit vom Gott seiner Hilfe. 6Das ist das Geschlecht derer, 

die nach ihm fragen, die dein Angesicht suchen, Jakob. Sela 7Erhebt, ihr Tore, eure Häupter, erhebt 

euch, ihr uralten Pforten, dass einziehe der König der Herrlichkeit. 8Wer ist der König der 

Herrlichkeit? Der Herr, der Starke und Held, der Herr, der Held im Kampf. 9Erhebt, ihr Tore, eure 

Häupter, erhebt euch, ihr uralten Pforten, dass einziehe der König der Herrlichkeit. 10Wer ist der 

König der Herrlichkeit? Der Herr der Heerscharen, er ist der König der Herrlichkeit. Sela 

 

Textus: Zak9,9-10: Örvendj nagyon, Sion leánya, ujjongj, Jeruzsálem leánya! Királyod érkezik hozzád, 

aki igaz és diadalmas, alázatos, és szamáron ül, szamárcsikó hátán. 10 Mert kiirtom a harci kocsit 

Efraimból és a lovat Jeruzsálemből – mondja az Úr. Kivész majd a harci íj, mert békét hirdet a 

népeknek; uralma tengertől tengerig ér, az Eufrátesztől a föld határáig. 

 

Szeretett Testvérek a Krisztusban! 

Örömmel és nyíltsággal várni a királyt. Micsoda nagy szavak, és nagy felhívás. Hiszen az ókori Izrael életében, s 

Zakariás időszakában is volt éppen elég ok arra, hogy ne örüljenek. A templom romokban, a társadalom is 

megtépázva, s rengeteg krízist kell megélni.  



Mégis örömre, sőt egyenesen ujjongásra hív a próféta. Amit akár kitörő örömnek is fordíthatnánk, már-már 

olyan hangulatnak, ami egy felszabadult kitörő öröm. A 9. Versben két különböző fogalmat is használ a héber 

Ószövetség, ami ilyen kitörő örömre utal. 

De talán a mostani időszakban ránk telepszik egy olyan hangulat, egy olyan világ képe, ami sokszor nemhogy 

csorbítja az örömünket, hanem belénk folytja a szót, s talán az örömöt is. A gyermekek és szüleik is 

panaszkodnak, hogy nem lehet egész nap számítógép előtt tanulni, másokat a munkahelyük elvesztése fenyeget, 

van, aki fél a megfertőződéstől, a kórházi dolgozók pedig küzdenek az intenzív ágyak számával, még hogyha 

egyelőre nincs is szó a triázs1 alkalmazásáról. Csak hogy csak pár aktuális kérdést említsünk.  

Ezek látva olvasva és tapasztalva talán felmerül a kérdés: Örülni egy világjárvány idején? Hát lehet-e ezt 

egyáltalán? Van minek örülni?  

Nagy kérdés, hogy mit értünk öröm, illetve boldogság alatt. Hiszen nagyon más öröm vagy boldogság fogalma 

van annak, aki minden ésszerű okot mellőzve megrohanja a mostanság csak virtuálisan elérhető üzletek polcait, 

mert fekete péntek van, s most be kell vásárolni. Persze ez egy szélsőséges példa. Hiszen a kényszeres, kóros 

vásárlás nem egyenlő azzal, hogyha valaki megfontolja, hogy mire is van szüksége s így veszi azt meg.2  

Általában az ilyen kényszeres örömök pótlékok. Pótolni próbálják vele emberek kötődéseiket, illetve életük 

űrjeit. S fontos tisztázni, hogy mi is az öröm, amiről itt beszél a próféta. Mert ez az öröm nem a vásárlási lázé, s 

nem valamilyen addiktív szertől vagy viselkedéstől ered.  

Hanem a Krisztus megismerésétől. Hogy ő ez a király, aki itt jön alázatosan. Úgyhogy én úgy hiszem, hogy igen 

van okunk még e pandémia idején is örömre. Mert mindig mutat előre valami, s nemcsak valami, hanem valaki. 

Mindig előttünk s mellettünk van Krisztus. S az ő fénye, ha észrevesszük. Fény, amely be akarja borítani a 

világot. Amely világosságot akar hozni.  

S talán még most nem látjuk magunk előtt ezt a fényt, mint ahogyan a betlehemi csillagot sem, sem pedig azt a 

fajta világosságot, amiről János beszél az írásaiban az Újszövetség lapjain, de az élet egy-egy szeltében talán 

mégis. Ilyen fénymorzsák vannak előttünk.  

Amik aztán igenis megerősítenek, hogy van okom örülni. Igen van okom készülni a karácsonyra, még ha kicsit 

másként is, mint az általában megszokott.  

Van okom ebben az ünnepi időszakban nyitottsággal várni, s nyitott szemmel járva keresni, hogy észre vegyem 

mennyi minden van az életemben amire jó hatással van az eljövendő Király Krisztus. 

S hogyha ilyesfajta látásunk van, akkor aztán tudunk örülni. Tudunk remélni s vigasztalódni, akár úgy is ahogyan 

a Heidelbergi Káté első kérdés feleletében olvassuk3:  

„Mi életedben és halálodban egyetlen vigasztalásod? 

 
1 https://mok.hu/hirek/lapszemle/surgossegi-ellatas-kotelezo-lesz-a-triazs  28.11.2020 
2Benedek Noémi: Vásárlási addikció, Műhelytanulmány, Rubeus Egyesület, Budapest 2018, 6-11 http://rubeus.hu/wp-
content/uploads/2018/01/vasarlasiaddikcio_2018.pdf   28.11.2020  
3 http://regi.reformatus.hu/mutat/6216/ 27.11.2020 
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Az, hogy testestől-lelkestől – akár élek, akár halok – nem az önmagamé, hanem az én hűséges Uramnak és 

Megváltómnak, Jézus Krisztusnak a tulajdona vagyok. Ő drága vérével minden bűnömért maradéktalanul 

megfizetett, és az ördög hatalmából megszabadított. Úgy megőriz, hogy mennyei Atyám akarata nélkül egy 

hajszál se hullhat le fejemről, sőt mindennek üdvösségemre kell szolgálnia. Ezért Szentlelkével bizonyosságot ad 

örök életemről, és szív szerint hajlandóvá és késszé tesz arra, hogy szüntelenül neki éljek.” 

 

Predigttext: Sach9,9-10: Du, Tochter Zion, freue dich sehr, und du, Tochter Jerusalem, jauchze! Siehe, 

dein König kommt zu dir, ein Gerechter und ein Helfer, arm und reitet auf einem Esel, auf einem 

Füllen der Eselin. 10Denn ich will die Wagen vernichten in Ephraim und die Rosse in Jerusalem, und 

der Kriegsbogen soll zerbrochen werden. Denn er wird Frieden gebieten den Völkern, und seine 

Herrschaft wird sein von einem Meer bis zum andern und vom Strom bis an die Enden der Erde. 

 

Liebe Schwester und Brüder in Christus! 

Freude und Trost haben in Christus und mit Christus. In einer Zeit was anders ist. Ich weiß nicht wie oft Sie 

diese Wörter, oder generell der Begriff „anders“ dieses Jahr schon gehört haben, aber ja es stimmt. Heuer ist 

vieles anders als früher.  

Auch unser Advent. Wir feiern nämlich den ersten Sonntag heute. Aber die Kirchen sind geschlossen 

Adventsmärkte finden nicht statt. Wir vorbereiten uns für Weihnachten aber anders. Ich will nicht detailliert 

darüber nachgehen, wieso ist diese anders sein, und was wir tun sollen und dürfen oder nicht. Sie wissen schon 

liebe Gemeinde die Regeln, und Vorgehensweisen. Und sie halten sie auch diese an.  

Wofür ich selbst auch sehr dankbar bin. Wir haben nämlich bislang keine Cluster also kleinen Virus-Hotspot 

gebildet in unserer Kirchengemeinde. Dank ihrer disziplinierten Haltung. Ehre sei Gott dafür. 

Also heute ist vieles anders. Auch die Normalität. Hören und lesen wir immer so aus den unterschiedlichsten 

Medien.  

Der Prophet Sacharia kündigt auch ein solche Zukunft an. Eine Zukunft was anders wird. 

Höchstwahrscheinlich in dem 6. Jh. vor Christus setzt er sich ein für die Wiederaufbau des Tempels in 

Jerusalem4 und sieht eine Zukunft auch, wo Frieden kommt, und der König, der auf einen Esel reitet. Ein König 

der Demütig ist. Ein völlig anderes Bild, was man von einem König, Kaiser und Herrscher erwartet.  

Auf einem Esel reitend? Es wirkte damals schon atypisch. Nicht die höchste Schicht reiterte damals auf Eseln. 

Könige haben eher Streitwagen verwendet, oder sehr prachtvolle Methoden, um in einer Stadt einzuziehen. Und 

dieser König kommt sehr einfach und dann bringt noch Frieden.  

 
4Erich Zenger: Einleitung in das Alte Testament, 8. Aufl. Kohlhammer, Stuttgart, 2012, 692 



Ein tiefer Wunsch im 6 Jh. vor Christus für Israel, weil sie damals zwischen großen Mächten wie Assyrien und 

Ägypten immer achtsam umgehen müssten. Aber Christus bringt Frieden auch anders als viele erwarten.  

Also wir hören heutzutage mehr als genug, dass alles ganz anders ist. Aber genau dieser anders sein kann uns 

dann auch Türen öffnen. Ich bin überzeugt davon. Und diese Denkung ist nicht neu.  

Schon der weltberühmte reformierte Theologe Karl Barth formulierte seine Theologie Angesicht dem ersten 

Weltkrieg, dass Gott, der ganz andere ist. Dem wir nicht gefangen halten können in all unseren Vorstellungen.5 

Und er hat dafür keine anderen Religionen gewählt. Er hat die Bibel interpretiert, und als Spiegel der 

Gesellschaft und Religiosität gesehen.  

Und liebe Gemeinde, wenn wir heute einen ganz anderen Advent anfangen, dann kann uns auch bewusst sein, ja 

Gott kann auch anders wirken. In uns und unter uns.  

Anders als unseren Erwartungen, anders als unseren Gewohnheiten, anders als uns vorstellen. Anders als in 

deprimierter Laune, oder in Einkaufwahn. Anders, in Freude daran, dass wir Advent haben.  

Weil dieser König, über dem Sacharja spricht, kommt auch anders. So wünsche ich uns allen einen Weg mit dem 

„anderen“ Gott durch diesen besonderen und anderen Advent bis zu der Krippe bis zu dem Weihnachten. 

Amen. 

 

Testi, lelki erőt, s Isten gazdag áldását kívánva, 

Körperliche, geistliche Kraft und Gottes Segen wünschend, 

Kádas Richárd László 

 
5 https://www.evangelische-aspekte.de/gott-der-ganz-andere/ 27.11.2020  
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